
Protokół z VIII posiedzenia RD Sławin w dniu 04.12.2023 r. 
 

Miejsce posiedzenia: Zespół Szkół nr 12 ul. Sławinkowska 50 w Lublinie. 
Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 18.08 

Przewodnicząca obrad: M. Pietrzela 

Protokolant obrad: M. Tarkowska 

 
Przyjęty porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku obrad.    

3. Przyjęcie protokołu z VII Posiedzenia Rady Dzielnicy w dniu 6.11.2023 r. 

4. Remont al. Warszawskiej (od ul. Zbożowej do granicy miasta), uzupełnienie 

chodnika przy ul. Głównej (w pobliżu ul. Deszczowej), oświetlenie ul. Deszczowej. 

5. Informacje o działaniach Rady między posiedzeniami i o otrzymanej 

korespondencji. 

6. Informacja o stanie realizacji zadań z rezerwy celowej dzielnicy na rok 2023 oraz 

innych zadań z budżetu miasta realizowanych na terenie dzielnicy. 

7. Koncepcja zagospodarowania suchej doliny na osiedlu Botanik. 

8. Rezerwa celowa dzielnicy na rok 2024 – zgłaszanie propozycji, dyskusja. 

9. Zamierzenia i plan pracy Rady na rok 2024. 

10. Nadanie imienia Wandy Brzyskiej dla planowanego ronda u zbiegu ulic 

Sławinkowskiej, Zbożowej i Bukszpanowej. 

11. Wolne wnioski i zapytania.   

12. Zakończenie posiedzenia. 

 
 

Przebieg posiedzenia: 

Ad 1.  

Przewodnicząca Rady M. Pietrzela otworzyła posiedzenie wypowiadając formułę: 
„Otwieram obrady Rady Dzielnicy Sławin”. Następnie na podstawie listy obecności 
stwierdziła, że w tym momencie w posiedzeniu uczestniczy 8 członków Rady.            
Lista obecności członków Rady - zał. nr 1.  
W posiedzeniu uczestniczyli też: radni Rady Miasta J. Mach i S. Brzozowski oraz 
mieszkańcy ul. Głównej i sąsiednich. Lista gości – zał. nr 2. 

Ad 2. 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie przesłanego porządku obrad.  

Ze względu na liczny udział mieszkańców w posiedzeniu RD, po spytaniu ich o powód 

przybycia, R. Osiak zaproponował aby do porządku dodać punkt Remont                             

al. Warszawskiej (od ul. Zbożowej do granicy miasta), uzupełnienie chodnika przy        

ul. Głównej (w pobliżu ul. Deszczowej), oświetlenie ul. Deszczowej. Uzgodniono, że to 

będzie 4 pkt. posiedzenia a pozostałe punkty porządku obrad zostaną automatycznie 

przesunięte. 

Z. Rzączyńska zgłosiła by do porządku posiedzenia włączyć punkt Nadanie imienia 

Wandy Brzyskiej dla planowanego ronda u zbiegu ulic Sławinkowskiej, Zbożowej i 



Bukszpanowej. Uzgodniono, że to będzie 10 pkt. posiedzenia a pozostałe punkty 

porządku obrad zostaną automatycznie przesunięte. 

Przewodnicząca Rady podała uzupełniony porządek posiedzenia pod głosowanie. 
Zaproponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie - 8 głosów za. 

Ad 3. 
Przewodnicząca Rady zadała pytanie czy są uwagi do projektu protokołu                             
z posiedzenia Rady Dzielnicy Sławin nr VII w dniu 06.11.2023 r. Uwag nie było. 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt protokołu. Protokół został przyjęty    
jednogłośnie - 8 głosów za. 
O godz. 18.24 do posiedzenia dołączył 9 członek Rady - D. Wójcik. 
 

Ad. 4. 
Podczas omawiania tego punktu posiedzenia RD, głosu po kolei udzielała            

M. Pietrzela przewodnicząca Rady. Jeden z mieszkańców odczytał treść pisma 
złożonego w ubiegłym półroczu do Urzędu Miasta w sprawie remontu                                
Al. Warszawskiej. W piśmie mieszkańcy domagali się podjęcia działań w celu remontu 
Al. Warszawskiej, która jest w stanie krytycznym – są nierówności, pełno kolein, wyrw 
oraz garbów. Wg mieszkańców zły stan ulicy związany jest również z zakończoną kilka 
lat temu budową al. Solidarności. Jest to duże utrudnienie dla nich ale też zła 
wizytówka miasta. Mieszkańcy poinformowali Radnych dzielnicy , że w Ratuszu odbyło 
się spotkanie w sprawie remontu Al. Warszawskiej z udziałem Prezydenta                        
A. Szymczyka, posłanki M. Wcisło i mieszkańców.  
M. Pietrzela poinformowała mieszkańców, iż Rada Dzielnicy od wielu lat zgłasza 
konieczność remontu Al. Warszawskiej. Radni J. Mach i S. Brzozowski potwierdzili, iż 
na dzień obrad budżet miasta nie uwzględnia takiej pozycji ale  mają na względzie 
remont Al. Warszawskiej i będą tę sprawę monitorować. Mieszkańcy zaznaczyli, że w 
Ratuszu poinformowano ich o rezerwie celowej 300 tys. zł, które rada dzielnicy 
otrzymała na remont ul. Warszawskiej. R. Osiak wyjaśnił, że na ten remont Rada 
Dzielnicy Sławin z uwagi na potrzeby na terenie całej dzielnicy mogłaby przeznaczyć 
tylko część z będących w dyspozycji dzielnicy 300 tys. zł. Nie są to środki, które 
umożliwiłyby realizację tego zadania, ponieważ jego koszt to ok 2 000 - 2 500 tys. zł.  

Mieszkańcy zgłosili potrzebę remontu sięgacza po stronie wschodniej                   
ul. Głównej w pobliżu ul. Deszczowej. 

Mieszkańcy podjęli temat braku chodnika przy ul. Głównej – od wiaduktu                
w kierunku ul. Deszczowej i Biomedu. R. Osiak poinformował, że Rada Dzielnicy 
Sławin składała do ZDiM zapytania o możliwość budowy tego odcinka chodnika           
ze środków rezerwy celowej dzielnicy i otrzymała odpowiedź negatywną z uwagi         
na planowaną przebudowę tego odcinka ulicy. 

Mieszkańcy zwrócili uwagę na brak oświetlenia ul. Deszczowej oraz zgłosili 
propozycję montażu lustra przy ul. Głównej umożliwiającego bezpieczny wyjazd             
z ul. Deszczowej. Ponadto zwrócili uwagę na konieczność kontroli przez policję 
prędkości pojazdów na ul. Głównej z powodu częstego nie przestrzegania 
ograniczenia prędkości. 

Radna J. Mach poinformowała, że zorganizuje spotkanie mieszkańców                  
z Zastępcą Prezydenta oraz przedstawicielem Zarządu Dróg i Mostów przed kolejną 
sesją Rady Miasta Lublin. 

O godz. 19.15 mieszkańcy ul. Głównej opuścili posiedzenie RD. 
 
 



Ad. 5. 
Informacje przedstawił przewodniczący Zarządu R. Osiak: 

• monitorowano realizację zadań z rezerwy celowej dzielnicy – temat będzie 

omówiony w p. 6 oraz wstępnie pytano o możliwości realizacji propozycji rezerwy 

na rok 2024 – temat będzie omówiony w p. 8; 

• w siedzibie Rady odbyło się spotkanie w sprawie Koncepcji zagospodarowania 

suchej doliny na osiedlu Botanik. Koncepcja ma być przyjęta w br. W spotkaniu 

uczestniczyli przedstawiciele wydziału zlecającego w UM, firmy projektowej, rady 

dzielnicy (M. Pietrzela, R. Osiak, M. Wątorska-Olszewicz, Z. Rzączyńska) oraz 

mieszkańcy z ul. Altanowej. Została przekazana do uzgodnienia wstępna notatka 

ze spotkania, ale zostały wniesione do niej dalsze uwagi, czekamy na odpowiedź; 

• M. Olszewicz- Wątorska przygotowała projekt Wniosku o zmianę planu dla części 

doliny umożliwiający przeznaczenia jej zachodniego obrzeża pod budowę 

Dzielnicowego Domu Kultury. Przygotowano projekt pisma do prezydenta i innych 

osób w tej sprawie – temat będzie omówiony w p. 7; 

• M. Pietrzela stara się o umówienie spotkania z zastępcą prezydenta w tej sprawie; 

• otrzymano zawiadomienie o ponownym udostępnieniu do opinii i uzgodnień 

projektu mpzp m. Lublin dla terenu pod powiększenie Ogrodu Botanicznego wraz 

z załącznikami graficznymi na płytce CD, projekt nie jest przeznaczony do 

rozpowszechniania, termin złożenia uwag - 7.12.2023. Po przejrzeniu i po 

rozmowie z projektantem planu stwierdzono, że 2 główne z 3 uwag Rady zgłoszone 

w 07.2023 zostały uwzględnione. Przyjęcie tych uwag umożliwi w przyszłości 

budowę bezpiecznego chodnika na tym odcinku ulicy i dodatkowe połączenie 

piesze z ul. Uroczą;  

• przewodnicząca Rady rozmawiała i wysłała maila do ZDiM z prośbą Rady o zmianę 

standardu odśnieżania ul. Relaksowej (z 3 na 2 stopień); 

• mieszkaniec dzielnicy skierował mail ze zdjęciami do właścicieli kontenerów 

charytatywnych na odzież używaną ustawionych w pobliżu Biedronki przy                    

ul. Sławinkowskiej. Mail dotyczy braku nadzoru przy kontenerach (porozrzucane 

rzeczy w ich sąsiedztwie). RD i służby miejskie otrzymały go też do wiadomości;  

• otrzymano informację o konkursie Dzielnice Kultury w 2024 roku, informacja 

została przekazana członkom Rady; 

• mieszkańcy dzielnicy rozmawiali w ratuszu z zastępcą prezydenta                               

ds. inwestycyjnych w sprawie konieczności remontu nawierzchni al. Warszawskiej       

na odcinku od granicy miasta do ul. Zbożowej;  

• aktualizowano strony internetowe dzielnicy, przekazano do UM co miesięczne 

dokumenty formalne i gaśnicę z siedziby RD do rocznego sprawdzenia. 
 

Ad. 6 

Informacje przedstawił R. Osiak. 

W ramach zadań z rezerwy celowej dzielnicy na rok 2023 zostały zrealizowane 

wszystkie zadania za wyjątkiem budowy odcinka chodnika przy ul. Sławinkowskiej 

obok ul. Dzbenin. Wg informacji ZDiM: została podpisana umowa z wykonawcą, 



realizacja nie jest czasochłonna, ale wymaga właściwych warunków pogodowych. 

ZDiM zakłada, że takie warunki pojawią się jeszcze w XII 2023. 

Ul. Skowronkowa - zostały zakończone prace przy nawierzchniach i chodnikach,          

do wykonania pozostał montaż latarni na wcześniej zamontowanych słupach                     

i uruchomienie oświetlenia  

Ul. Sławinek - trwa sprawdzanie przez ZDiM i MPWiK złożonych ofert na budowę tej 
ulicy. 
 
Ad. 7. 

Odbyło się spotkanie dotyczące Koncepcji zagospodarowania suchej doliny na 

osiedlu Botanik. W spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele Wydziału Zieleni w UM, 

firmy projektowej, rady dzielnicy (M. Pietrzela, R. Osiak, M. Wątorska-Olszewicz,         

Z. Rzączyńska) oraz mieszkańcy z ul. Altanowej. Koncepcja dotyczy gruntów 

będących aktualnie w posiadaniu gminy. Nie uwzględniono w niej potrzeb zgłoszonych 

przez Radę podczas spaceru w ramach Planu dla Dzielnic min: miejsca 

przewidywanego pod Dzielnicowy Dom Kultury, realizacji parku linowego zgodnie          

z projektem BO, ciągu pieszo rowerowego, infrastruktury sportowej. Wszystkie uwagi 

spisano i wysłano do Wydziału Zieleni.  

Radna J. Mach zwróciła uwagę na konieczność pozyskania sąsiadujących fragmentów 

działek TBS, by obszar był spójny. Poinformowała o trwających rozmowach gminy z 

TBS dotyczących możliwości zamiany działek. Dopiero po takiej zamianie powinna 

powstać koncepcja, która będzie bardziej korzystna dla mieszkańców. 

Radna Mach poruszyła kwestię wybiegu dla psów. M. Pietrzela przypomniała, że          

ta inwestycja była kilkukrotnie proponowana Mieszkańcom w ramach projektu BO przy 

ul. Północnej. Ponadto wybieg jest także na Gorkach Czechowskich. Podczas dyskusji 

zaproponowano, że wybieg dla psów może powstać nie ww. dolinie a na pozyskanej 

działce w dolinie obok ul. Kasztelańskiej lub na ul. Północnej. Z Rzączyńska 

zauważyła, że działa przy ul. Kasztelańskiej jest za mała na wybieg dla psów.  

M. Olszewicz – Wątorska przygotowała projekt pisma Rady Dzielnicy                  

do Prezydenta Miasta o zmianę miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego umożliwiającej   budowę Dzielnicowego Domu Kultury. Pismo na 

posiedzeniu przedstawiono. Rada je zaakceptowała. Zostanie złożone do Prezydenta 

Miasta, do wiadomości wybranych Zastępów Prezydenta i Radnych Miasta Lublin. 

 

Ad. 8.  

R. Osiak. poinformował o złożeniu zapytania do ZDIM o aktualną wycenę 2 doświetleń 

przejść przez ul. Sławinkowską i oświetlenia tunelu pieszo-rowerowego pod                    

ul. Poligonową. 

M. Pietrzela zaproponowała aby z rezerwy celowej przeznaczyć ok. 25 tys. zł na festyn 

przy ul. Altanowej w czerwcu 2024 r. dla mieszkańców dzielnicy. 

Z. Rzączyńska zaproponowała aby przeznaczyć część środków z rezerwy celowej      

na budowę chodnika przy ul. Poligonowej. 

M. Pietrzela zaproponowała aby w oddzielnym mailu zestawić i wysłać do członków 

Rady składane dotychczas propozycje do rezerwy celowej. 



Ad. 9 

• Uzgodniono terminy posiedzeń RD w roku 2024 które odbędą się: 8.01.2024., 
5.02.2024 r., 4.03.2024 r., 8.04.2024 r., 6.05.2024 r., 3.06.2024 r., 2.09.2024 r., 
7.10.2024 r., 4.11.2024 r., 2.12.2024 r. 

• W dn. 8.01.2024 r. dyżur w siedzibie Rady przed jej posiedzeniem będą pełnić:               
M. Tarkowska i M. Olszewicz – Wątorska. 

• Zostaną uzupełnione i zaktualizowane informacja dla mieszkańców na tablicy        
na terenie ZS Nr 12. 

Ad. 10 

Z. Rzączyńska odczytała pismo dotyczące pani prof. Wandy Brzyskiej - jej życiorys, 
związanie z terenem naszej dzielnicy, osiągnięcia oraz prośbę by Rada poparła 
nazwanie jej imieniem planowanego ronda u zbiegu ul. Sławinkowskiej, Zbożowej i 
Bukszpanowej. Po dyskusji w której uczestniczyli też p. Z. Rzączyńska i J. Mach 
przewodnicząca Rady zaproponowała głosowanie nad wnioskiem o poparcie Rady    
dla nadania tej nazwy. Odbyło się głosowanie, w którym wniosek poparto jednogłośnie. 
Przewodnicząca Rady przygotuje i przekaże wnioskodawcy stosowne pismo. 
 

Ad. 11. 
Nie było wolnych wniosków i pytań. 
 

Ad.11 

Przewodnicząca M. Pietrzela zakończyła posiedzenie o godz. 2050. 

 

Protokółowała: M. Tarkowska (-) 

 

Załączniki: 
 

1. Lista obecności członków RD Sławin na VIII posiedzeniu w dniu 04.12.2023 r. 
2. Lista gości na posiedzeniu RD Sławin w dniu 04.12.2023 r. 

 

 

 Protokół zatwierdzony w dniu 08.01.2024 
        Przewodnicząca Rady  

     Dzielnicy Sławin  
                 (-) 
   Małgorzata Pietrzela 

 

 


